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اخبار حمل  ونقل

٧00 هزار مستاجر وام اجاره دریافت می کنند
معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی از ثبت نام ۱۹۵ هزار 
متقاضی جدید وام اجاره بعد از مصوبه تمدید خبر داد و گفت: دولت تا 
پایان دی ماه به ٧٠٠ هزار متقاضی وام ودیعه اجاره می دهد. به گزارش 
اقتصادسرآمد به نقل از ایرنا، محمود محمودزاده درباره آخرین وضعیت 
ثبت نام و اعطای وام اجاره به مستاجران گفت: مستاجران تا دو روز دیگر 
می توانند در سامانه مسکن ملی ثبت نام کنند و به تدریج درحال پالایش 
اطلاعات و تایید نهایی و معرفی مستاجران به بانک هستیم.وی گفت: 
بعد از مصوبه تمدید، تاکنون ۱۹۵ هزار مستاجر جدید در سامانه ثبت نام 
کردند و پالایش اطلاعات انها در حال انجام است. در مجموع ٦٦٠ هزار 
نفر به عنوان متقاضیان واحد شرایط مدارکشان بررسی و به بانک معرفی 
شده اند.معاون وزیر راه ادامه داد: سیستم بانکی تا پایان دی ماه به افراد 
معرفی شــده که مدارک خود را نزد بانک تکمیل کردند این وام را اعطا 
خواهد کرد و ممکن است با مصوبه ستاد ملی کرونا این مهلت تمدید شود.

وی گفت: برآورد دولت این است که به ٧٠٠ هزار نفر وام ودیعه مسکن 
تعلق خواهد گرفت. اعتبار درنظر گرفته شده نیز ٢٠ هزار میلیارد است.

 عرضه لاستیک دولتی برای رانندگان
 و کاهش قیمت در بازار

مدیرکل مسافری سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای از آغاز عرضه 
لاستیک های ترخیص شــده با نرخ ارز دولتی در بازار خبر داد و گفت: 
این لاستیک ها تاثیر مناسبی روی کاهش قیمت در بازار لاستیک برای 
رانندگان گذاشته است. به گزارش اقتصادسرآمد به نقل از ایسنا، داریوش 
باقر جوان - مدیرکل مسافری سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای 
–در این باره اظهار کرد: لاستیک هایی که در گمرک ها وجود داشت در 
محموله های پنج تا ده هزارتایی ترخیص شــده و در قالب سامانه مورد 
نظر و به صورت حواله بین رانندگان توزیع می شوند.وی افزود: با توجه 
به مابه التفاوت بالایی که بین لاستیک هایی که با ارز دولتی ترخیص و 
بین رانندگان عرضه می شود با قیمت این لاستیک ها با ارز آزاد یا نیمایی 
وجود دارد و بنابراین روی قیمت لاســتیک اثر گذار است چراکه دو و 
نیم برابر فاصله قیمتی بین آنها وجود دارد.مدیرکل مســافری سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای ادامه داد: از تیرماه ســال ۱۳۹٧ عرضه 
لاستیک با قیمت دولتی بین رانندگان انجام شده و اخیراً نیز با دستوری 
که وزیر راه و شهرسازی برای ترخیص شدن لاستیک های وارد شده تا 
شهریور ماه با نرخ ارز دولتی دادند این کار ادامه پیدا کرد و تعداد بیشتری 

به لاستیک های سامانه فروش لاستیک با نرخ دولتی اضافه شد.

 تکمیل آزادراه تهران – شمال در کاهش 
محدودیت ها موثر است

جانشین پلیس راه کشور با اشاره به اعمال محدودیت های ترافیکی 
روزهای تعطیل و پایانی هفته درمحور کرج - چالوس گفت: تکمیل 
آزاد راه تهران - شمال در کاهش محدودیت های ترافیکی موثر است. 
به گزارش اقتصادسرآمد، سردار سید تیمور حسینی روز دوشنبه در 
آیین  افتتاح پاســگاه پلیس لانیز - کندوان در محدوده استان البرز 
افزود: قطعه یک آزاد راه تهران - شمال دارای یک پاسگاه پلیس راه 
در حوزه استحفاظی تهران بزرگ بود که امروز با افتتاح پاسگاه لانیز 
- کندوان  خدمات دهی در حوزه استان البرز نیز توسعه پیدا کرد.وی 
اضافه کرد: افتتاح  قطعه یک آزاد راه  تهران - شــمال به طول حدود 
۳٢ کیلومتر در اواخر سال گذشته تاثیر خوبی در روان سازی ترافیک 
دراستان های تهران ، البرز و مازندران داشته  است و آمارها نشان می 
دهد در پیک ترددها روزانه  بیش از ۵٠هزار دستگاه وسیله نقلیه در 

این قطعه تردد می کنند.

برقراری مجدد خط مسافربری دوبی- بندرلنگه منوط به تست کرونا 
کشتیرانی والفجر از برقراری مجدد خط مسافربری دوبی به بندرلنگه که به علت شیوع ویروس کرونا با وقفه مواجه شده بود به صورت منظم در هر هفته خبر داد. به گزارش 
اقتصادسرآمد، با پیگیری های کشتیرانی والفجر از مراجع ذیصلاح خط مسافری دوبی- بندرلنگه با شناور های تندرو کاتاماران  به صورت منظم و هفتگی و با رعایت حداکثری 
پروتکل های مقرر از سوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی راه اندازی شد.این گزارش حاکی است: تمامی مسافران با به همراه داشتن تست عدم ابتلا به بیماری کرونا و 
دارا بودن ملزوماتی از قبیل: ماسک و دستکش بر روی صندلی های علامت گذاری شده سفر خود را آغاز می کنند و تا پایان سفر با رعایت حداکثری پروتکل ها سفر خود را به انجام 
می رسانند.بر اساس اعلام شرکت کشتیرانی والفجر، با توجه به استاندارد بالای اجرای پروتکل های بهداشتی در شناور های مسافری این شرکت و با توجه به نظم و انضباط هنگام 
سوار و پیاده شدن مسافرین و در طول سفر، مقامات بندری و بهداشتی امارات متحده عربی نسبت به فعال سازی مجدد خط بندرلنگه- دوبی همکاری لازم را مبذول داشتند.

یادداشت

 »اثر شوفر«
 در سازمان های بزرگ و پیچیده

از آنجایی که اغلب مدیــران راه آهن با تخصص یک 
بعدی به سطوح بالای مدیریتی می رسند و با توجه 
به گزینه های فوق برای افزایش ظرفیت لرســتان، 
ملاحظه می شود علاوه بر ضعف در مباحث اقتصاد، 
برنامه ریزی، مدیریت و ....، مشــکلات تصمیم گیری 
بهینه فنی از چنــد گزینه با اثر شــوفر غالباً موجب 
کاهش اثربخشی و پرهزینه و زمان بر شدن طرح ها 
می شود.ماکس پلانک بعد از این که جایزه نوبل را در 
سال ۱۹۱۸ می گیرد یک تور دور آلمان می  گذارد و 
در شهرهای مختلف درباره کوانتوم مکانیک صحبت 
می کند. چون هر دفعه دقیقاً یک محتوا را ارائه می کند 
راننده  اش احســاس می کند که همه مطالب را یاد 
گرفته است و روزی به آقای پلانک می گوید »شما از 
تکرار این حرف ها خسته نمی شوید؟ من الان می توانم 
به جای شــما این مطالب را برای دیگران ارائه کنم، 
می خواهید در مقصد بعدی که شهر مونیخ است من 
سخنرانی کنم و شما لباس من را بپوشید و در جلسه 
بنشــینید، برای هردوی ما تنوعی ایجاد می شود«. 
پلانک هم قبول می کند!شوفر خیلی خوب در جلسه 
درباره کوانتوم مکانیک صحبت می کند و شونده ها 
هم خیلی لذت می برند. در انتهای جلسه فیزیک دانی 
بلند می شود و سوالی را مطرح می کند.شوفر که جواب 
سوال را نمی داند در نهایت خونسردی می گوید »من 
تعجب می کنم که در شــهری پیشرفته مثل مونیخ 
سوال هایی به این اندازه ســاده می پرسند که حتی 
شوفر من هم می تواند جواب بدهد! شوفر عزیز، لطفا 

شما پاسخ دهید.
امروزه در علم مدیریت اســم این اثر را »اثر شوفر« 
گذاشته اند. این اثر ناشی از نوعی توهم دانایی است 
که افراد همه چیز دان بیشتر به آن مبتلا می شوند. 
باید توجه کرد که دانش مانند کوهی یخی است که 
بخش کمی از آن قابل رویت است و بخش اعظم آن را 
نمی توان مشاهده کرد. افراد سطحی نگر صرفاً بخش 
قابل مشــاهده دانش را می بینند و گمان می کنند 
که کل دانــش را دریافت کرده انــد در حالی که این 
فقط توهمی از دانایی اســت.پیچیدگی و ابعاد چند 
تخصصی راه آهن را می توان به عنوان یک ریشه مهم 
مشکلات اعلام کرد که در این راستا به موضوع افزایش 
ظرفیت یکی از مسیرهای گلوگاهی به شبکه راه آهن 
کشور در مسیر درود-اندیمشک اشاره می شود که در 
دوران دفاع مقدس دموراژ سنگین توقف کشتی ها و 
محدودیت تعداد کامیون ها عامل تشــدید تقاضا در 
آن شد.برای حل این مشــکل در آن برهه طرح قطار 
سنگین برای افزایش ظرفیت توسط مشاور پیشنهاد 
و مورد قبول مسئولان واقع شد که به ویژه پس از دفاع 
مقدس اقدامات اجرایی برای تطویل خطوط برخی 
ایستگاه ها آغاز شد و همزمان با خرید لکوموتیوهای 
خریداری شده از GE در ابتدای دهه هفتاد با تاکید 
شرکت مشــاور سیســتم لکوترول نیز پیش بینی و 
تامین شــد و خطوط تعداد زیادی از ایســتگاه های 
مسیر برای پذیرش قطارهای طویل تطویل گردید.

با لغو طرح برقی بافق-بندرعباس در ۱۳٧۱، در سال 
٧٦ برای توسعه خطوط برقی، طرح پلاتفرم مشترک 
لکوموتیوهای برقی و دیزلی به تایید آلستوم رسید و 
همچنین بدلیل نقش لکوموتیوهای دیزل )افزایش 
حرارت و خرابــی در تونل( در شکســت طرح قطار 
سنگین، در نیمه دهه ۸٠ همزمان با مطالعات برقی 
کردن خطوط در کل شــبکه راه آهن بررســی هایی 
برای برقی کردن راه آهن لرســتان به عمل آمد که 
امکان پذیری این کار در تونل هــای طویل و متعدد 
تایید شد.در ابتدای دولت یازدهم نیز موضوع استفاده 
از روسازی بتن یکپارچه برای کاهش زمان تعمیرات 
خط و افزایش ظرفیت به میزان ۳٠درصد برای حدود 
۱٠٠ کیلومتر از مسیر به مناقصه گذاشته شد. در سال 
۹۳ نیز شرکتی خصوصی پیشــنهاد سرمایه گذاری 
برای برقی کردن و تامین لکوموتیو برقی را داد که در 
خرداد ۹۵ به تایید مدیرعامل و کمیته سرمایه گذاری 
رســید.علاوه بر این موارد برای تحقق هدف افزایش 
ظرفیت این مســیر، تراکبندی و ارتقای سیستم به 
ATC نیز در برنامه های ارائه شــده راه آهن در سال 
۱۳۹۳ به دولت منظور شد )روش های متعدد دیگری 
برای اختصار منظور نشده است(از آنجایی که اغلب 
مدیران راه آهن با تخصص یک بعدی به سطوح بالای 
مدیریتی می رسند و با توجه به گزینه های فوق برای 
افزایش ظرفیت لرستان، ملاحظه می شود علاوه بر 
ضعف در مباحث اقتصاد، برنامه ریزی، مدیریت و ....، 
مشکلات تصمیم گیری بهینه فنی از چند گزینه با اثر 
شوفر غالباً موجب کاهش اثربخشی و پرهزینه و زمان 
بر شدن طرح ها می شــود.به منظور رفع این ضعف 
پیشنهاد دوره آموزشــی RMBA از زمان مرحوم 

دکتر دادمان و نیمه دهه هفتاد ارائه گردید.
*کارشناس حمل و نقل 

گروه راه و مسکن- روز ٢۸ مرداد 
۱۳۹۹ ســامانه املاک و اسکان 
که اطلاعات واحدهای مسکونی 
کل کشور در آن ثبت خواهد شد به مرحله 
اجرا  رســید.قرار اســت ایــن اطلاعات با 
همکاری سایر دســتگاه های مرتبط جمع 
آوری و برای وضع مالیات متعلقه در اختیار 
سازمان امور  مالیاتی قرار گیرد. طبق ماده 
۵۴ قانون مالیات های مســتقیم واحدهای 
مســکونی خالی در سال اول مشمول شش 
برابر مالیات متعلقه  خواهند شــد که البته 
شورای نگهبان ۱٦ ایراد به آن گرفت و سپس 
مجلس ایرادات را برطرف و مجدداً به شورا 

ارسال کرد. 
بــه گــزارش اقتصادســرآمد، وزارت راه و 
شهرســازی قول داده بود تا پایان تابستان 
اولین اطلاعات واحدهای مســکونی را در 
اختیار ســازمان امــور مالیاتی  بگــذارد.از 
بیــن ٢۸ میلیون واحد مســکونی تا کنون 
۱۳ میلیون و ۴٠٠ هزار واحد شناســایی و 
شناسنامه دار شــده و ۱.۵ میلیون پیامک 
 برای مالکان بیش از یک واحد مســکونی 
ارســال شده اســت. رئیس ســازمان امور 
مالیاتی اعلام کرده ظــرف ۱٠ روز مالیات 

خانه های  خالی را مطالبه می کنیم. 
نظارت بــر خانه های خالی سالهاســت که 
در اکثر کشــورهای دنیا به عنوان راهکاری 
برای کنترل بازار مســکن به کار می رود و 
در کنار حمایت های بهداشــتی به عنوان 
یکی از نیازهای اساســی بشر برای زندگی 
عادی، مورد حمایت دولت ها قرار دارد. این 

قوانین در برخی کشــورهای غربی تا جایی 
پیش رفته است که خالی ماندن بدون دلیل 
واحدهای مسکونی شخصی بیش از دو سال 
باعث از دست رفتن مالکیت آن به نفع دولت 
خواهد شد. شاید بتوان گفت مسکن در این 
کشورها به نوعی کالای مصرفی است. ایران 
اما با توجه به رشــد روزافزون ساخت و ساز 
و گسترش شهرنشینی وهمچنین افزایش 
انتقادات نسبت به اجاره بها خیلی با تاخیر 

وارد این عرصه شد.
استفاده از منابع مالیات بر خانه های خالی 
به منظور احداث مسکن برای اقشار پایین 
که در کشورهای توسعه یافته انجام می شود 
توســط نمایندگان مجلس در حال بررسی 
است.جنب و جوش مجلس برای رسیدگی 
به وضعیت بازار مسکن هنوز آن طور که باید 
و شاید به نتیجه نرسیده است. هیچ یک از 
طرح های اصلی نمایندگان مجلس یازدهم 

که در ماههــای اخیر انتقــادات زیادی به 
نابسامانی بازار مسکن داشتند از حد ایده و 

طرح فراتر نرفته است.
طرح مالیات بر عایدی ســرمایه که از سال 
۱۳۹۴ بحث آن مطرح شده در کمیسیون 
اقتصادی مجلس قــرار دارد. قانون مالیات 
بر خانه های خالی هم که به تصویب صحن 
علنی رسید با ۱٦ ایراد شورای نگهبان مواجه 
شــد. البته در هفته های اخیر بنا به گفته 
اعضای کمیسیون عمران مجلس پس از رفع 

ایرادات مجدداً به شورا ارسال شده است.
در خصوص تغییر قیمت مسکن نیز به نظر 
می رســد کار خاصی نمی شــود کرد؛ زیرا 
التهابات این بازار از رشــد نرخ ارز و نوسان 
بازارهای موازی نشأت میگیرد. با این حال 
نقدهای بهارستان نشــینان به نابسامانی 
بازار مسکن هر روز از طرق مختلف صورت 
می گیرد و بعضاً برنامه های از پیش تدوین 

شــده به عنوان راهکارهــای نجات بخش 
بازار مسکن توســط برخی نمایندگان ارائه 

می شود.
یکی از برنامه هایی کــه در همه جای دنیا 
پیاده می شــود اختصاص منابع حاصل از 
مالیات بخش مســکن برای احداث مسکن 
اقشــار پایین است که در ســال های اخیر 
همواره کارشناسان و فعالان بخش مسکن 

در ایران نیز به آن تاکید کردند.
در ایــن خصوص اخیراً علــی نیکزاد، نایب 
رئیس مجلس شــورای اسلامی گفته است 
یکی از پیشنهادات ما در طرح جهش تولید 
مسکن تشــکیل صندوقی برای جمع آوری 
مالیات بر عایدی مسکن اســت تا با ایجاد 
آن در سنوات آتی صندوقی برای حمایت از 

تولید مسکن در کشور داشته باشیم.
وزارت راه و شهرســازی اولیــن گــروه از 
واحدهای مسکونی خالی از سکنه به میزان 
۱٠۹ هزار واحد را برای اخذ مالیات متعلقه 
بر اجاره به سازمان امور مالیاتی معرفی کرد.
محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی اظهار 
امیدواری کــرده تا انجام این کار از ســوی 
وزارت راه و شهرسازی فتح بابی برای تحرک 
بخشــیدن به فضای تولید و عرضه مسکن 

باشد.
این در واقــع اولین قدم جــدی برای اخذ 
مالیات از واحدهای خالی از سکنه محسوب 
می شود.  در صورتی که خالی بودن این ۱٠۹ 
هزار واحد محرز شود در سال اول مشمول 
شــش برابر مالیات متعلقه بر اجاره سالیانه 

خواهند شد.

مالیات بر خانه های خالی در کجا هزینه می شود؟ »اقتصادسرآمد« بررسی می کند

اقشار پایین با مالیات خانه های خالی خانه دار می شوند 

وقتــی اعــلام می 
شــود که باید برای 
یک  کد رهگیری ۵ 
هزار توان دریافت شــود اما 
در ازای ارائه ایــن کد در هر 
شرایطی باید مالیات   بر ارزش 
افزوده ۹درصدی را پرداخت 
کند اکنون بایــد این مرزک 
مشــاوره برای پرداخت این 
۹درصد چه کند؟!  این مسائل 
باید قبل از ابلاغ حل و فصل 
شود تا در این میان هم مردم 
و هم  مشاورین املاک دچار 
آسیب نشوند. هم کار مردم 
لنگ نماند هم مشاوره املاک 
دچار ضرر نشود. به گزارش اقتصادســرآمد، یک کارشناس ارشد مسکن در خصوص 
معایب کاهش کمیسیون مشــاورین املاک و در واکنش به گفتگوی  خسروی رییس 
اتحادیه  املاک در خصوص اعلام تخلفات مشــاورین املاک به اتحادیه گفت: مشکل 
اصلی در این زمینه ناآگاهی  صنف املاک و مشاورین  است.  مبلغی که آقای خسروی 
به آن در ازای دریافت کد رهگیری اشاره کردند از قدیم هم دریافت می  شده یا رقمی 

پایین تر پس این مساله بخشنامه و یا دستور العمل جدیدی نیست. 
امیرهمایون کاشــانی کیا در ادامه افزود: در تهران و البرز حدود یک میلیون مشــاور 
املاک مشغول فعالیت هســتند که از این تعداد  جمعا ٦٠ تا   ٧٠ هزار نفر دارای مجوز 
فعالیت هســتند. در واقع روی سخن آقای خســروی با افرادی است که دارای مجوز 
 هستند.نکته دوم در این زمینه این است که، یک فضای خالی در این خصوص وجود 
دارد و برای همه مبهم است و سبب اعتراض  ها و حواشی دیگر می شود. تمام مشاورین 
املاکی که با مجوز مشغول فعالیت  هســتند،هنگامی که یک کد رهگیری صادر می 
کنند،  طبق قانون باید ۹درصد مالیات بر ارزش افزوده بدهند، حالا ســوال این است 
 که تکلیف این ۹درصد با توجه به مبلغ کمی که برای  ارائه یک کد رهگیری می دهند، 

چه می شود؟
وی در ادامه گفت: وقتی اعلام می شــود که باید برای یک  کد رهگیری ۵ هزار توان 
دریافت شــود اما در ازای ارائه این کد در هر  شــرایطی باید مالیــات بر ارزش افزوده 
۹درصدی را پرداخت کند اکنون باید این مرزک مشــاوره برای پرداخت این ۹درصد 

چه کند؟! 
این کارشناس ارشد مســکن همچنین بیان کرد: حال وجه دیگری از این مساله را در 
نظر بگیریم، مشــاوره املاک حاضر به پرداخت  این ۹درصد می شود اما این بار دیگر 
نه با رقم همان ۵ هزار توامان با رقمی که بین او و متقاضی توافق شده است که خلاف 
 قانون اســت و یا اینکه اصولا مشــاوره املاک قید ۵ هزار تومان و هر مبلغ دیگری را 
بزند و مجبور به پرداخت ۹درصد مالیات نیز  نشود در این شرایط کار مردم بلاتکلیف 
می ماند. این مسائل باید قبل از ابلاغ حل و فصل شــود تا در این میان هم مردم و هم 
  مشاورین املاک دچار آســیب نشــوند. هم کار مردم لنگ نماند هم مشاوره املاک

 دچار ضرر نشود. 

شــورای  رئیــس 
عالــی مصالحه ملی 
افغانســتان گفــت: 
توافق برای احــداث راه آهن 
خواف-هرات صــورت گرفته 
و کار به مرحله نهایی رسیده 
اســت. تمرکز این پروژه روی 
صلح بوده و کار با علاقه مندی 
پیش رفته و تا هفته آینده نیز 

پروژه افتتاح خواهد شد.
به گــزارش اقتصادســرآمد، 
عبدالله عبدالله  اظهار کرد: در 
حال حاضر ظرفیت استفاده از 
نیروی باد و همچنین شــبکه 
گســترده برق در ایران وجود 

دارد اما در افغانستان شبکه محدود است؛ به همین دلیل دو طرف باید تفاهم کنند که اگر 
پیشرفت حاصل شود بتوانیم از انرژی های تجدیدپذیر استفاده کنیم.

وی با بیان اینکه مطابق با نیاز مردم افغانستان، زمینه های همکاری بین دو کشور بحث و 
تبادل نظر شد و اکنون بنده خرسندم که آمادگی خوبی از سوی ایران برای اجلاس پیش 
رو وجود دارد، تأکید کرد: انتظار می رود که به نتایج عملــی در زمینه انرژی های برق و 

تجدیدپذیر و همچنین تعرفه های گمرکی برسیم.
وی افزود: چشم انداز همکاری بین دو کشور در زمینه ها و ظرفیت های مختلف وجود دارد 
و کمیسیون مشترک اقتصادی از سوی جمهوری اسلامی ایران قدم مثبتی در این مسیر 
بوده و اقداماتی که در زمینه انرژی های تجدیدپذیر و فرصت های اقتصادی صورت گرفته 

مثبت بوده است.
وی با اشاره به زمینه همکاری دو جانبه بین دو کشور گفت: اگر صلح در افغانستان تحقق 

یابد، بیش از این می توانیم از فرصت های موجود استفاده کنیم.
وی درباره توسعه استفاده از انرژی های بادی در مرز دو کشور گفت: مطالعات مربوط به این 
پروژه انجام شده است. مسائل تکنیکی وجود دارد که چطور بتوان از این ظرفیت استفاده 
کرد. در حال حاضر ظرفیت استفاده از نیروی باد و همچنین شبکه گسترده برق در ایران 

وجود دارد اما در افغانستان شبکه محدود است.
وی با بیان اینکه دو طرف باید تفاهم کنند که اگر پیشــرفت حاصل شود بتوانیم از انرژِی 
های تجدیدپذیر استفاده کنیم، گفت: از روند مذاکرات صلح در دوحه استقبال شده و عزم 
و اراده ما بر تحقق صلح مطابق میل مردم افغانستان است تا مالکیت به دست خود افغان 
ها باشد. متأسفانه تاکنون سطح خشونت در کشور ما بالا بوده و جنگ ادامه داشته است؛ 
اما اکنون خواســت مردم افغانستان این است که با شــروع مذاکرات دوحه به نتایج قابل 

قبولی برسیم.
وی اظهار کرد: در این زمینه کشورهای منطقه و مجامع بین المللی حمایت خوبی داشته 
اند تا صلح طبق خواست اکثریت مردم افغانستان تحقق یابد و به صورت پایدار حقوق مردم 
محفوظ باشد. براساس تحقق اهداف صلح، افغانســتان هیچ تهدیدی برای هیچ کشوری 
نخواهد بود و بنا بر این اســت که هیچ گروه تروریســتی اجازه فعالیت نداشته باشد. حق 

تعیین سرنوشت به دست خود مردم افغانستان باشد و با رأی آینده خود را انتخاب کنند.

 ابلاغیه های بدون کارشناسی
 کار مردم را لنگ می کند

 راه آهن خواف-هرات
 در خط پایان 

عباس قربانعلی بیگ  


